

## EN Short

Cristina Chiriac is a Romanian businesswoman born on October 5, 1973, in Câmpulung, Argeş County. Specialized in economics and finance, she holds a PhD in economics and made a significant contribution to Romania's central public administration between 2004 and 2012. She also deserves credit for founding the first employers' confederation in Romania focused primarily on supporting and promoting female entrepreneurship, based on the European Union principle of gender equality and equal opportunities.

As the vice-president of the Authority for State Assets Recovery (AVAS), Cristina was involved in post-privatization monitoring and insolvency, making significant contributions in the financial and economic field.

In 2010, she received the honorary title of Ambassador of Female Entrepreneurship, awarded by the European Commission, recognizing her value in supporting and promoting women in business, and in 2011, she was recognized as a Mentor of Female Entrepreneurship. Additionally, she actively engages in promoting and supporting female entrepreneurship, being the founding president of the National Confederation of Female Entrepreneurship (CONAF) - the first employers' confederation of this kind in Romania, actively involved in its mission to represent the common interests of women in business and the employer sector.

Between 2013 - 2017, she has served as the general manager of the World Trade Center Bucharest, focusing on coordinating the company's activities with an emphasis on profitability growth.

Cristina Chiriac is a serial entrepreneur, founding her first company in 2003, and many others thereafter, proving herself not just as a successful entrepreneur but also as a recognized leader in promoting female entrepreneurship, through implemented projects and programs, and professional education in Romania and across the European Union.

Due to her remarkable achievements in the field of education and professional training, in 2020, Cristina Chiriac was nominated and became Romania's vocational ambassador in relation to the European Commission, committing to promote vocational education and training in Romania. Her selection for this prestigious role reflects her remarkable achievements in the field of education and professional training, recognized both by the European Commission and by national authorities.

As a prolific author, she has published numerous books and articles in the economic and business field, being appreciated in both the academic and professional environments. Known in the business community as a benchmark of female entrepreneurship, occupying important governmental positions where she has distinguished herself through professionalism and vision, Cristina has managed over time to establish herself in society as a formidable economist whose expertise is nationally recognized.

With a constant presence in the media, at televised debates, and through numerous specialized articles published, Cristina is emblematic in Romanian society through her participatory actions and her strength to change mindsets and fight for the development of a prosperous society.

## **German**

Cristina Chiriac ist eine rumänische Geschäftsfrau, geboren am 5. Oktober 1973 in Câmpulung, Kreis Argeş. Spezialisiert auf Wirtschaft und Finanzen, hat sie einen Dokortitel in Wirtschaftswissenschaften und leistete zwischen 2004 und 2012 einen bedeutenden Beitrag zur zentralen öffentlichen Verwaltung Rumäniens. Sie gründete zudem die erste Arbeitgeberkonföderation in Rumänien, die sich hauptsächlich auf die Unterstützung und Förderung des weiblichen Unternehmertums konzentriert, basierend auf dem Prinzip der Geschlechtergleichheit und Chancengleichheit der Europäischen Union.

Als Vizepräsidentin der Behörde zur Verwertung von Staatsvermögen (AVAS) war Cristina in der Überwachung nach der Privatisierung und in Insolvenzverfahren involviert, mit wichtigen Beiträgen im finanziellen und wirtschaftlichen Bereich.

Im Jahr 2010 erhielt sie die Ehrenbezeichnung als Botschafterin des weiblichen Unternehmertums, verliehen von der Europäischen Kommission, als Anerkennung für ihre Verdienste um die Unterstützung und Förderung von Frauen im Geschäftsbereich, und im Jahr 2011 wurde sie als Mentorin für weibliches Unternehmertum ausgezeichnet. Darüber hinaus engagiert sie sich aktiv für die Förderung und Unterstützung des weiblichen Unternehmertums und ist die Gründungspräsidentin der Nationalen Konföderation für weibliches Unternehmertum (CONAF) - die erste derartige Arbeitgeberkonföderation in Rumänien, die aktiv an ihrer Mission beteiligt ist, die gemeinsamen Interessen von Geschäftsfrauen und im Arbeitgeberbereich zu vertreten.

Seit 2013 hat sie die Position als Generaldirektorin des World Trade Center Bukarest inne, wobei sie sich auf die Koordination der Unternehmensaktivitäten mit Schwerpunkt auf die Steigerung der Rentabilität konzentriert.

Cristina Chiriac ist eine Serienunternehmerin, die ihr erstes Unternehmen im Jahr 2003 gründete und danach viele weitere, wobei sie sich nicht nur als erfolgreiche Unternehmerin, sondern auch als anerkannte Führungspersonlichkeit in der Förderung des weiblichen Unternehmertums durch die umgesetzten Projekte und Programme sowie im Bereich der beruflichen Bildung in Rumänien und in der gesamten Europäischen Union erwiesen hat.

Aufgrund ihrer herausragenden Leistungen im Bereich der Bildung und beruflichen Ausbildung wurde sie im Jahr 2020 als Berufsbotschafterin Rumäniens in Bezug auf die Europäische Kommission nominiert und übernahm das Amt, das berufliche Bildungs- und Ausbildungswesen

in Rumänien zu fördern. Ihre Auswahl für diese prestigeträchtige Rolle spiegelt ihre bemerkenswerten Erfolge im Bereich der Bildung und beruflichen Ausbildung wider, die sowohl von der Europäischen Kommission als auch von nationalen Behörden anerkannt werden.

Als produktive Autorin hat sie zahlreiche Bücher und Artikel im Wirtschafts- und Geschäftsbereich veröffentlicht und wird sowohl in akademischen als auch in professionellen Kreisen geschätzt. Als bekannte Persönlichkeit in der Geschäftswelt und als Maßstab für weibliches Unternehmertum, das wichtige staatliche Positionen innehat, in denen sie sich durch Professionalität und Weitsicht auszeichnet, hat Cristina Chiriac sich im Laufe der Zeit in der Gesellschaft als eine formidable Ökonomin etabliert, deren Fachwissen auf nationaler Ebene anerkannt ist. Mit einer konstanten Präsenz in den Medien, bei Fernsehdebatten und durch zahlreiche Fachartikel, ist Cristina emblematisch in der rumänischen Gesellschaft durch ihre Teilnahme an Aktionen und ihre Kraft, Mentalitäten zu ändern und für die Entwicklung einer prosperierenden Gesellschaft zu kämpfen.